
 

Protokół 

z XIII Sesji Rady Gminy Kaźmierz 

z dnia 29 września 2015 r. 

 

 

 

I. Sprawy organizacyjne 

 

XIII Sesja Rady Gminy Kaźmierz odbyła się 29 września 2015 r. w Sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy  w Kaźmierzu. Oficjalnego otwarcia o godz. 16.00 dokonała Przewodnicząca 

Rady Gminy Arleta Wojciechowska. Następnie powitała wszystkich przybyłych na dzisiejsze 

obrady w tym m. in. Starostę Szamotulskiego Józefa Kwaśniewicza. 

Następnie odczytała proponowany porządek obrad. 

W dalszej kolejności stwierdziła kworum – obecnych było 14 radnych – brak radnego 

Andrzeja Marciniaka (listy obecności radnych, sołtysów i gości stanowią załączniki nr 1, 2            

i 3 do protokołu). Na obrady spóźnił się radny Tadeusz Kaczmarek. Dokonano również 

wyboru sekretarza sesji. Przewodnicząca zaproponowała radnego Jerzego Kamińskiego, 

którego kandydatura została przyjęta 13 głosami „za”. W tym punkcie głosowania udziału nie 

brał radny Tadeusz Kaczmarek z wyżej podanego powodu. 

Kolejnym punktem było jednogłośne 14 głosami „za”, przyjęcie proponowanego porządku 

obrad. 

 

II. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Brak pytań i interpelacji. 

 

III. Dyskusje i decyzje. 

 

W części III zgodnie z porządkiem obrad Przewodnicząca Rady Arleta Wojciechowska 

przystąpiła do procedury dyskusji w sprawie podjęcia uchwały „Zaliczenia dotychczasowej 

drogi powiatowej do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu”. Wyjaśniła, że chodzi 

o drogę pomiędzy Sokolnikami Wielkimi a Sokolnikami Małymi. Poprosiła o zabranie głosu 

Starostę Szamotulskiego Pana Józefa Kwaśniewicza o wyjaśnienie, dlaczego sesja musiała 

zostać zwołana w trybie nadzwyczajnym oraz  o przedstawienie celu podejmowanej uchwały. 

 

Po wysłuchaniu Pana Starosty Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś chce zadać pytania. 

 

Jako pierwszy pytanie zadał Radny Adam Gidaszewski, który zapytał czy można 

poszukać więcej dróg w naszej Gminie, by w przyszłości być lepiej przygotowanym na 

pozyskiwanie dofinansowania na ich remonty. Starosta odpowiedział, że są takie drogi, ale 

należy mieć przede wszystkim na uwadze progi i kryteria oceniania, jakie obowiązują przy 

udzielaniu dotacji z różnych programów. Wymienił tu przede wszystkim obecność przy takiej 

drodze instytucji publicznych takie jak np. szkoły, świetlice, remizy. Takie drogi dodatkowo 



dobrze rokują na pozyskanie dodatkowych punktów przy ocenie, a w konsekwencji 

dofinansowania. Jeśli takiej infrastruktury nie ma, punkty można także zdobyć jeśli droga ta 

łączy się z drogą wyższej kategorii. Wskazał, że na terenie gminy znajduje się droga krajowa  

i wojewódzka. Zapewnił że można szukać kolejnych odcinków, lecz pamiętać należy że takie 

operacje muszą zakończyć się do 30 września z uchwałami naszych Rad, tak aby drogi 

otrzymały nowe kategorie najpóźniej dnia 1 stycznia nowego roku. Zapewnił że Starostwo 

Powiatowe jest otwarte na propozycje, ale jest to temat to realizacji w przyszłym roku. 

 

Następnie głos zabrał Radny Tomasz Augustyn. Wyraził swoją aprobatę dla tej 

propozycji, lecz zaznaczył, że na terenie Gminy znajduje się kilkadziesiąt kilometrów dróg 

będących od 20-30 lat nieremontowanych i czekających na wsparcie finansowe. Stwierdził, że 

co roku odpowiada się mieszkańcom „brak środków finansowych w budżecie”. Zaznaczył, że 

zaje sobie sprawę z wagi zaliczenia tej drogi do gminnych, ale zaznaczył jednocześnie, że nie 

ma pewności że te środki Gmina otrzyma ponieważ jest ich bardzo mało. Wskazał na ryzyko, 

że w przypadku nie otrzymania dotacji Gmina pozostanie z problemem utrzymania tej drogi, 

która jest jedną z najgorszych pod względem stanu na terenie Gminy. Zwrócił się tu do Pana 

Starosty mówiąc, iż dobrze, że sobie pomagamy, ale nie mamy żadnej pewności co do 

otrzymania dotacji, a jeśli nie otrzymamy to Gmina pozostanie z problemem utrzymania tego 

odcinka drogi. Zaznaczył, że mamy wiele dróg gminnych które wymagają remontu (wskazał 

tu na drogę w Gorszewicach), a na które Gmina nie ma pieniędzy w budżecie i musi starać się 

o dotacje. Wyraził jednocześnie podziękowanie za dobrą współpracę i  dotychczasowe 

inwestycje Starostwa w drogi powiatowe, ale poprosił też, aby gmina i powiat starały się 

osobno o dotacje na remonty dróg będących w ich zarządzie. 

Odpowiedzi udzielił ponownie Pan Starosta, wyjaśniając m. in. na jakie środki 

dofinansowania gmina może liczyć i z jakich programów, a na jakie Starostwo Powiatowe. 

Wskazał też że stan dróg gminnych jak i powiatowych jest taki sam, z tym że powiat ma 

możliwość uzyskania znacznie niższej dotacji niż gminy, którą musi rozdzielić na 8 gmin z 

naszego powiatu. Dlatego zaapelował o współpracę i szukanie wspólnych rozwiązań na 

uzyskiwanie środków.  

Następnie głos zabrała Przewodnicząca Rady Arleta Wojciechowska. Powiedziała, że w 

ubiegłym tygodniu wraz z Panem Wójtem oraz Zastępcą Rady Gminy uczestniczyła w 

spotkaniu z Panem Starostą w sprawie omawianej drogi, na którym pytała o „czarny 

scenariusz” w przypadku nie otrzymania dotacji, czy w takiej sytuacji Starostwo Powiatowe 

jest w stanie zapewnić współfinansowanie wraz  z Gminą remont tego odcinka drogi. 

Starosta zapewnił, że w takim przypadku Starostwo jest w stanie zagospodarować                       

z oszczędności ok. 150.000 zł i przekazać je Gminie na remont omawianej drogi. 

Kolejny głos zabrał Wójt Gminy Kaźmierz Zenon Gałka. Przekazał Radnym, że w tym 

roku wspólnie z powiatem na terenie Gminy Kaźmierz wykonywane są inwestycje, gdzie 

wkład powiatu wynosi ok. 600-700 tysięcy zł. Powiedział, że w przygotowaniu jest 

przebudowa drogi Kaźmierz – Młodasko, która jest dla Gminy drogą strategiczną, a na którą 

powiat wydał już ok 100 tysięcy złotych na projekt. Wskazał, że widzi dużą przychylność 

Starostwa, co pomocy w rozbudowie dróg na terenie naszej Gminy. Wskazał, że w przypadku 

nie uzyskania dotacji na remont drogi Sokolniki Małe, Sokolniki Wielkie, koszt ten wyniesie 

ok 300.000 zł, gdzie przy zapewnieniu Pana Starosty i podziale tej sumy na pół wyjdzie, że 



Gmina w przypadku koniecznego remontu będzie musiała wydać ok. 150.000 zł. (…). Na 

koniec poprosił Radnych w imieniu sowim jak i Pana Starosty o poparcie tej uchwały. 

Następnie o ponowne zabranie głosu poprosił Radny Tomasz Augustyn. Odniósł się do 

wypowiedzi Pana Starosty, co do pomocy gmin w zakresie służby zdrowia w tym m. in 

zakupu nowej karetki. Zapewnił, że Rada z pewnością będzie starała się szukać takich 

pieniędzy, ponieważ jesteśmy mieszkańcami tego powiatu i poczuwamy się do obowiązku. 

Następnie zwrócił się do Wójta i Starosty by złożyć dzisiaj dwa wnioski -  by Starostwo 

Powiatowe stało się partnerem przy budowie drogi zarówno w Sokolnikach jak i w 

Gorszewicach, gdyż „któryś wniosek na pewno przejdzie”. Zapytał się czy jest taka 

deklaracja, by takie dwa wnioski zostały złożone. 

 

O zabranie głosu poprosił Skarbnik Gminy Kaźmierz. Stwierdził, że ma wrażenie „że 

obudził się w jakieś innej Gminie”. Wymienił inwestycje, jakie Gmina w tej chwili prowadzi  

i do jakich przystępuje. Odniósł się tutaj do wypowiedzi Radnego Tomasza Augustyna, że 

proponuje tutaj szereg inwestycji, a będąc przewodniczącym komisji budżetu powinien 

zdawać sobie sprawę, że nie powinniśmy wychodzić z deklaracjami dopóki nie usiądzie się 

do projektu budżetu i powinien być świadomy,   co budżetu i inwestycji, z którymi Gmina jest 

związana. 

 

Radny Tomasz Augustyn powiedział, że „to już jest decyzja Rady jak ten budżet będzie 

wyglądał, ten budżet jest powiedzmy budżet poprzedników, my będziemy za chwilę pracować 

nad nowym”. 

 

Następnie głos ponownie zabrał Wójt Gminy. Zgodził się, iż obecnie Gmina prowadzi 

bardzo dużo inwestycji i chce zrobić w tej kadencji jak najwięcej, gdyż jest to ostatnie tak 

duże „rozdanie” środków. Zgodził się co do złożenia dwóch wniosków zaproponowanych 

przez Radnego Augustyna, choć zdaje sobie sprawę, że jest mała szansa na realizację 

obydwóch. Powiedział, że poza tak dużymi inwestycjami jak budowa szkoły czy rozbudowa 

przedszkola, istotną rolę odgrywają także drogi, które są w złym stanie już od wielu lat                  

i będzie starał się, aby jak największa ich część uległa poprawie lecz nie obędzie się bez 

pomocy zewnętrznych środków. 

 

Starosta dodał, że powiat będzie priorytetowo traktować takie inwestycje, także gminne, 

gdzie możliwe będzie uzyskanie środków zewnętrznych. Zadeklarował, że „jeżeli Gminy 

będą potrzebowały partnerstwa powiatu, to są takie ustalenia w Zarządzie Powiatu, że 

będziemy maksymalnie Gminą pomagać by zwiększać ich szanse i odwrotnie, będziemy 

oczekiwać od Gmin, żeby maksymalne możliwości punktowania nam pozwalały                               

w składanych wnioskach zdobywać”. Dodał, że w nowych wnioskach punktacja za 

partnerstwo będzie wynosić od 0 do 5 punktów, i jako powiat będzie oczekiwać od Gmin, że 

poziom partnerstwa będzie gwarantować otrzymanie 5 punktów.  

Wspomniał też, że powiat stara się w miarę możliwość pomagać każdej gminie. Wspomniał, 

że na sam projekt drogi Kaźmierz – Młodasko Starostwo wydało już przeszło 100 tysięcy 

złotych. W tym samym czasie opracowywany jest także projekt przebudowy ulicy 

Mickiewicza we Wronkach, gdzie znajdują się dwa największe zakłady nie tylko w powiecie, 



ale w północnej Wielkopolsce -  Samsung i Amica. Zwrócił tutaj uwagę, że gdyby patrzeć 

tylko na to skąd są największe wpływy podatkowe, powiat inwestował by tylko w Gminie 

Wronki, a tak nie jest. Stara się by Gminą pomagać w równym stopniu, a droga Sokolniki 

Małe – Sokolniki Wielkie jest drogą, z której korzystają także mieszkańcy okolicznych gmin, 

jest drogą w centrum powiatu i stąd decyzja by ją robić. A poza tym jej lokalizacja przy 

drodze krajowej rokuje, że przy ocenie uzyska sporą liczbę punktów, co gwarantuje, że 

wydane z budżetu powiatu ponad 100 tys. dobrze rokuje, że będziemy to realizować. Chcemy 

podejmować zadania, które są realne do spełniania. 

Wójt Gminy dodał, że pracując w przez 8 lat w Radzie Powiatu wie, że należy szukać 

kompromisu, bo gdyby każdy z radnych kierował się tylko lokalnym patriotyzmem, żadna 

inwestycja nie zostałaby zrealizowana. 

Na koniec o głos poprosił jeszcze raz Radny Tomasz Augustyn, który odniósł się do 

budowy drogi Kaźmierz -  Młodasko. Stwierdził, że dla Gminy będzie to bardzo duży 

wydatek, choć wszystko okaże się po przetargu. Zaznaczył tylko, że istnieje ryzyko, iż ta 

inwestycja zablokuje inne inwestycje. Zwrócił uwagę, że Gmina powinna realizować 

inwestycje na drogach gminnych, a „to nie jest droga gminna, może ją za chwile zrobimy 

drogą gminną”, ale Gmina posiada wiele innych dróg gminnych gdzie od „kilku, kilkunastu 

lat nie było żadnych inwestycji”. Podziękował jednocześnie za dotychczasowe wspólne 

inwestycje na terenie Gminy, ale jeszcze raz zaznaczył, że „powinniśmy zająć się drogami 

gminnymi”. Na koniec wniósł wniosek o zarządzenie 5 minutowej przerwy. 

Przewodnicząca Rady wyraziła nadzieję, że Rada będzie robić wszystko by drogi były 

remontowane sukcesywnie. 

Następnie przychylając się do wniosku Radnego zarządziła 5 minut przerwy. 

Po przerwie Przewodnicząca Rady zapytała Radnych czy są jeszcze pytania odnośnie 

projektu uchwały.  

Radni nie mieli więcej pytań, dlatego przewodnicząca odczytała jej treść, radni 

przystąpili do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie 14 głosami „za” podjęli: 

 

Uchwałę XIII/75/15 

w sprawie zaliczenia dotychczasowej drogi powiatowej do kategorii dróg gminnych                        

i ustalenia jej przebiegu 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

IV. Odpowiedzi na interpelację i zapytania radnych 

 

W tej części Zastępca Wójta Ryszard Gąska zaprezentował zebranym Radnym otrzymaną 

kilka dni temu koncepcję rozbudowy Szkoły Podstawowej w Kaźmierzu. 

 

Następnie głos zabrali potencjalni inwestorzy, którzy chcą zakupić grunty w miejscowości 

Młodasko – działkę ok. 1 ha -  i wybudować fabrykę elementów drewnianych do produkcji 

domów, altan. Przewiduje zatrudnienie ok. 5 osób, z czasem większe, forma działalności to 

sp. z o o. ( CIT w gm. Kaźmierz i udziały w podatku gruntowym. Pow. Budynków ok. 2 000 

m2. Ubiegają się o zwolnienie z podatku od nieruchomości budynków i budowli, czyli 



podatek za grunt będący pod działalność gospodarczą będzie płacony. Radni wysłuchali 

wyjaśnień i zadawali pytania dot. powyższej inwestycji. 

 

V. Wolne głosy i informacje. 

W tej części nikt nie chciał zabrać głosu. 

 

VI. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy Kaźmierz 

Przewodnicząca Rady zakończyła obrady XIII Sesji Rady Gminy Kaźmierz o godzinie 18.00 

dziękując wszystkim za przybycie. 

 

 

Protokołował:                         Obradom przewodniczyła: 

Joanna Nowacka     Przewodnicząca Rady Gminy 

                                                                                          Arleta Wojciechowska 

 

 

 

 

Treść w/w uchwał jest dostępna w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Kaźmierz 

www.kazmierz.biuletyn.net. 


